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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 

Sammanträdesdatum 

Datum för anslagsuppsättande 

Datum för anslagsnedtagande 

Förvaringsplats av protokollet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-06-20 

2023-07-04 

2023-07-28 

Kommunkansliet 

Underskrift 
Emma Karlsson 
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Ärendelista 2023-06-20 

Paragraf Ärende Diarienummer 

Val av protokolljusterare samt godkännande 
av dagordning 

§ 144 Presidiemöte med AB Hultsfreds Bostäder

§ 145 Åtgärdsförslag trafik i Järnforsen, steg två 2021/21 

§ 146 Avrapportering kring förstudien ICLD

§ 147 Avsiktsförklaring för ansökan om 2023/114 

2023/119 

2023/122 

2023/84 

medlemskap i Sydarkivera 

§ 148 Köpekontrakt för del av X i
Hultsfred 

§ 149 Uppföljning 2022 av Tillväxt- och
näringslivsprogrammet 2020–2023 

§ 150 Svar på remiss Boverkets förslag till
föreskrifter om översiktsplan 

§ 151 Skrivelse från Jimmy Loord, KD om behov
av förarbete för kommande investeringar i 
säkra skolvägar för barn även utanför 
Hultsfreds tätort 

2023/121 

§ 152 Information kring vindkraftsetablering

§ 153 Anmälningsärenden 2023/8 
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§ 154 Svar på remiss förslag om nedläggning av
del av Trafikverkets järnvägsnät på sträckan 
Kvillsfors - Järnforsen 

2023/120 

§ 155 Driftsbidrag till livsmedelsbutik i Järnforsen 2023/128
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KSAU § 144/2023  

Presidiemöte med AB Hultsfreds 
Bostäder 

Beslut 
Arbetsutskottet har tagit emot informationen. 

Ärendebeskrivning 
På dagens sammanträde deltar ordförande Åke Nilsson, KD, vice 
ordförande Janette Persson, S och VD Helena Grybäck Svensson. 

Aktuella frågor lyfts, bland annat om status på fastigheter som ska rivas, 
renovering av lägenheter på alla orter i kommunen och byte till gröna 
abonnemang gällande sophanteringen. 

Skickas till 
AB Hultsfreds Bostäder  

5



  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

 2023-06-20 

 

1 (4)

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

KSAU § 145/2023 Diarienummer 2021/21 

Åtgärdsförslag trafik i Järnforsen, 
steg två 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att föreslagna hanteringar av åtgärderna godkänns 
och att uppdraget med åtgärdsvalsstudie trafik Järnforsen därmed kan 
avslutas. 

Sammanfattning 
En fördjupad utredning, steg 2, av tidigare genomförd åtgärdsvalsstudie 
gällande olika trafikåtgärder inom Järnforsen har färdigställts.  

En av infartsåtgärderna förslås tas med i framtida revidering av kommunens 
översiktsplan.  

Trafiksäkerhetsåtgärderna enligt paket B tas med för åtgärd vid framtida 
underhållsarbeten av kommunen och/eller Trafikverket på dessa platser. 

De större ”trimningsåtgärderna” enligt paket D är de som bedöms ha störst 
effekt på kortare sikt men här krävs att en del av åtgärderna kommer med i 
den regionala transportplanen för att prioriteras av Trafikverket.  

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade § 154/2022-08-23 att uppdra 
projektgruppen som jobbat med åtgärdsvalsstudien (ÅVS) för trafikåtgärder 
i Järnforsen, att arbeta vidare med åtgärdspaket A samt ta fram 
förprojektering inklusive kostnadskalkyler för åtgärdspaket B-D samt åtgärd 
29.  
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Delar av åtgärderna i paket C hanteras i ett separat projekt som redan pågår 
som avser promenadstråket Spången.  

Fördjupad utredning och slutsatser 
Den fördjupade utredningen genomfördes i huvudsak utifrån de yttranden 
som inkom från näringslivet och övriga samhället samt myndigheter i 
samband med att ÅVS:en var ute på remiss. 

Även föreslagna slutsatser nedan utgår i huvudsak från de yttranden som 
inkommit i samband med att den fördjupade utredningen varit ute på remiss. 

Åtgärdspaket A 
Avser utredning av lokalisering för helt ny infart till industriområdet 

Fyra olika alternativ har studerats djupare. Två inom industriområdet 
(åtgärd 20 respektive 21) och två från riksväg 47 till industriområdet (åtgärd 
22 och 23).  

Slutsatser: Åtgärd 20 runt Plannjas område skulle kunna aktualiseras i 
framtiden antingen av Plannja själva som en intern väg eller av kommunen 
vid eventuell ny exploatering och planläggning öster om Plannjas fastighet. 
Åtgärd 21 skulle kunna aktualiseras av Plannja för att underlätta interna 
transporter. 
Åtgärd 22 respektive 23 ger störst nytta för samhället men åtgärd 23 kan ha 
en begränsande funktion för vissa företags exploateringsmöjligheter. Båda 
har en stor påverkan på naturmiljöer och landskapsbilden. Åtgärd 22 har 
även en stor påverkan på kulturmiljön. 

Åtgärd 22 är dock den åtgärd som föreslås prioriteras genom att den fortsatt 
pekas ut i kommande revidering av kommunens översiktsplan. Om den ska 
verkställas behöver det finnas ett planuppdrag som aktualiseras av även 
andra exploaterings- och utbyggnadsbehov inom industriområdet. 

Kostnad: runt 60 mnkr 
Ansvar: kommunen och näringslivet  

Åtgärdspaket B och C 
Avser korsningsåtgärder för ökad trafiksäkerhet där väg 681 korsar 
Årenavägen, Järnvägsgatan och Industrivägen, gång- och cykelväg utmed 
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Årenavägen, korsningsåtgärd väg 681/Industrivägen samt justering av 
tätortsporten västra Järnforsen. 

Slutsatser: Åtgärd 3 och 19 som avser korsningsåtgärder där väg 681 korsar 
tre kommunala vägar föreslås hanteras i samband med att Trafikverket 
och/eller kommunen ändå ska genomföra underhållsåtgärder av sin 
infrastruktur i området.  
Åtgärd 4 som avser gång- och cykelväg utmed Årenavägen förslås 
genomföras i samband med att kommunen genomför VA-saneringsarbeten i 
området i framtiden. 

Kostnad: ca 1,2 mnkr om det inte kan genomföras samtidigt som annat 
underhållsarbete för åtgärd 3 och 19 samt ca 6 mnkr för gång- och cykelväg 
längs Årenavägen, åtgärd 4.  
Ansvar: kommunen och Trafikverket åtgärd 3 och 19 och kommunen för 
åtgärd 4. 

Åtgärd 13 som avser ändrad utformning av tätortsporten i västra Järnforsen 
förslås framföras till Trafikverket så de själva får genomföra åtgärden i 
samband med sina underhållsarbeten på sträckan.  

Åtgärdspaket D 
Avser gång- och cykelväg utmed väg 47 Bergsgatan-väg 681, breddning av 
bro på väg 47 öster om väg 681 samt förbättrad framkomlighet korsning 
väg 47/68 

Slutsatser: Åtgärd 5 som avser gång- och cykelväg längs väg 47 förslås 
förkastas då det redan idag finns alternativ som är både säkrare och bättre 
anpassade för målpunkter.  
Åtgärd 14 och 15 som avser breddning av bro samt förbättringar i 
korsningen vid väg 47/681 föreslås lyftas in i den Regionala transportplanen 
som prioriterade åtgärder. Förmodligen kan åtgärderna genomföras enklare 
och billigare än denna utrednings slutsatser om det kan samordnas med 
andra åtgärder som Trafikverket ändå måste göra. Dessa två åtgärder är de 
som kan ha störst påverkan för trafiksäkerheten och framkomligheten för 
den tunga trafiken till och från industrierna i Järnforsen.  

Kostnad: ca 12,4 mnkr 
Ansvar: Trafikverket (regional plan) 
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Åtgärdspaket 29 
Rastplats vid Industrivägen 

Slutsatser: Förutsättningar gällande markåtkomst och teknisk infrastruktur 
finns för att kunna genomföra åtgärden. Om den ska genomföras avhängs 
helt vilket intresse det finns inom det lokala näringslivet för att sköta drift- 
och underhåll samt eventuellt medfinansiera ett genomförande. 

Om åtgärden genomförs helt i privat regi genom lokala företag kommer 
förmodligen såväl investering som drift- och underhållskostnader kunna 
hållas mycket lägre.  

Lämplig vidare hantering kan vara att utvecklingskontoret tar en kontakt 
med de företag som lyfte behovet i ÅVS:en samt med den nystartade 
företagarföreningen för att se vilket intresse som fortsatt finns för frågan 
samt hur man kan jobba vidare med det. 

Kostnad: ca 5,4 mnkr 
Ansvar: Lokala näringslivet och ev. kommunen 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott §§ 3/2021, 27/2021, 97/2022, 154/2022 

Utredning Järnforsen steg 2 

ÅVS Järnforsen sammanställning samråd 

Tjänsteskrivelse projektchef 2023-06-05 

Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund  
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KSAU § 146/2023  

Avrapportering om förstudien kring 
ICLD 

Beslut 
Arbetsutskottet har tagit emot informationen och ger turism- och 
informationschefen i uppdrag att arbeta vidare utifrån dagens diskussioner.  

Ärendebeskrivning 
Turism- och informationschef Malin Albertsson informerar om förstudien 
kring ICLD samt om en eventuell förlängning av projektet. 

Skickas till 
Turism- och informationschefen  
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KSAU § 147/2023 Diarienummer 2023/114 

Avsiktsförklaring för ansökan om 
medlemskap i Sydarkivera 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att tillstyrka förslaget om att söka 
medlemskap i Sydarkivera genom att teckna en avsiktsförklaring.  

Under förutsättning att förslaget tillstyrks föreslås att kostnaden för år 2024, 
ca 57 000 kronor, samt från 2025 och framåt ca 385 000 kronor anslås i 
budgeten. 

Slutligen föreslås att ordförande och kommunchef undertecknar 
avsiktsförklaringen samt att kanslichefen utses till kontaktperson om 
tillstyrkan sker. 

Sammanfattning 
Kommunen föreslås söka medlemskap i Sydarkivera genom att teckna en 
avsiktsförklaring. Medlemskapet skulle lösa behovet av det slutliga 
arkivläggandet av IT-baserade verksamhetssystem.  

Det finns idag ingen finansiering så under förutsättning om tillstyrkan av 
medlemskap, föreslås anslag i budget med 57 000 kronor för år 2024 och 
385 000 kronor för år 2025 och framåt. Kostnaden är 4 kr per invånare för 
år 1 och därefter 27 kr per invånare kommande år. Första året är ett 
introduktionsår. 

Om kommunen ska gå med som fullvärdig medlem ska kommunfullmäktige 
ta beslut under år 2024 för att börja gälla från år 2025. Då behöver också 
kommunfullmäktige besluta att Sydarkivera blir arkivmyndighet för det 
digitala slutbevarandet. 
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Koncernledningen har fått dragning av ärendet och tillstyrker förslaget. 

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 

Idag har kommunen ett analogt arkiv vilket innebär att det som ska 
arkiveras ska finnas i pappersform. Den digitala hanteringen ökar och det är 
en procedur att få fram det som ska bevaras i pappersform. För att få till en 
bättre hantering bör kommunen se över hur ett digitalt slutbevarande kan 
ske. 

Dagsläget 

Kommunen har inte resurser för att själva bygga upp hantering av ett slutligt 
digitalt bevarande. Det finns inte någon enhetlighet bland systemtillverkarna 
så det skulle också krävas olika insatser för olika system. 

Framtiden 

Vid eventuellt medlemskap i Sydarkivera kan nulägesanalyser av 
kommunarkiv och närarkiv genomföras. Dessa kan ligga till grund för att 
ansöka framöver om att även analoga arkivet övertas av Sydarkivera. Det 
innebär i så fall att Sydarkivera blir hel arkivmyndighet. I kommunarkivet 
inryms även föreningsarkivet som måste vårdas. 

Sydarkivera 

Kommunalförbundet bildades 1 januari 2015. Sydarkivera är en gemensam 
arkivorganisation som har till uppgift att bevara information digitalt för 
framtida forskning åt förbundsmedlemmarna. För en hållbar 
informationsförvaltning är det förebyggande arbetet med förbättrade rutiner 
i den löpande verksamheten en avgörande förutsättning.  

Sydarkivera erbjuder förbundsmedlemmarna utbildning samt råd och stöd. 
En förutsättning för att kunna ta del av förbundets bastjänster när det gäller 
arkivsystem och leveranser från IT-system är att Sydarkiveras 
förbundsstyrelse utses till arkivmyndighet för det digitala slutbevarandet. 
Sydarkivera kan också ombesörja det analoga arkivet vilket då skulle göra 
att de blir hel arkivmyndighet.   
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Förslag  

Genom att ansluta till kommunalförbundet Sydarkivera skulle kommunen 
lösa behovet av det slutliga arkivläggandet från IT-baserade 
verksamhetssystem. Genom medlemskapet kan kommunen få del av den 
kompetens som byggts upp och dra nytta av den erfarenhet som redan finns. 

Därför föreslås att kommunen tecknar en avsiktsförklaring för medlemskap i 
Sydarkivera. Beviljas denna ska en anslutningsöverenskommelse tecknas. 
Kommunen kan ansluta under ett år till en avgift om fyra kronor per 
invånare (56 224 kronor år 2023). Vill kommunen fortsätta och bli 
fullvärdig medlem är avgiften 27 kronor per invånare (384 912 kronor år 
2023). 

Finansiering 

Det finns idag ingen finansiering att tillgå för detta utan det behöver sättas 
av i budget för 2024 ca 57 000 kronor och för år 2025 och framåt ca 
385 000 kronor. Om tjänster ska köpas till utöver bastjänsterna tillkommer 
ytterligare behov av finansiering. 

Resurser 

Detta kommer att kräva arbetsinsatser från de som berörs av arkivering och 
arbetar i IT- baserade verksamhetssystem. 

Det kommer innebära revidering av dokumenthanteringsplaner. Dessa ska 
så småningom ersättas av en informationshanteringsplan som ska gälla för 
hela kommunens verksamhet. Detta är dock något som vi inte kan komma 
undan, vare sig vi försöker lösa det själva eller genom medlemskap i 
Sydarkivera. 

Kommunkansliet kommer förhoppningsvis att kunna påbörja arbetet med 
informationshanteringsplanen under hösten. Detta kommer då att ske i liten 
skala inledningsvis. 

För att minimera arbetet med att köra ut pappershandlingar för arkivering 
kan justering av tiden för leverans till arkivet ske så att digital leverans 
möjliggörs. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kanslichef 2023-05-29 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 148/2023 Diarienummer 2023/119 

Köpekontrakt för del av X i 
Hultsfred 

Beslut 
Arbetsutskottet godkänner förslag till köpekontrakt för del av X. 

Ärendebeskrivning 
Anledning till köpet är att det eventuellt ska göras en ny detaljplan för 
området med ny vägsträckning för Nytorpsvägen. Förslag till köpekontrakt 
har upprättats. 

Beslutsunderlag 
Förslag till köpekontrakt för del av X. 

Skickas till 
AB Hultsfreds Bostäder 
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KSAU § 149/2023 Diarienummer 2023/122 

Uppföljning 2022 av Tillväxt- och 
näringslivsprogrammet 2020–2023 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
godkänna uppföljning 2022 av Tillväxt- och näringslivsprogrammet 2020–
2023. 

Sammanfattning 
Arbetsgrupper i respektive insatsområde har gjort uppföljning av år 2022, 
Tillväxt- och näringslivsprogram 2020 - 2023. 

Ärendebeskrivning 
Av de operativa målen och aktiviteterna i programmet har 20 genomförts, 
57 har utvecklats positivt, 34 är neutrala och 9 har utvecklats negativt. 

Tillväxt- och näringslivsrådet har informerats om uppföljningen 2023-05-
25. 

I insatsområde 1 är aktiviteterna 1.1.3, 1.1.4, 1.2.1, 1.2.5, 1.2.6, 1.4, 1.6, 
1.6.1 och 1.7 genomförda. 

I insatsområde 2 är aktiviteten 2.1.2 genomförda. 

I insatsområde 3 är inga mål eller aktiviteter genomförda. 

I insatsområde 4 är inga mål eller aktiviteter genomförda. 

I insatsområde 5 är aktiviteterna 5.3, 5.3.2, 5.3.3, 5.4.1, 5.5 och 5.5.5 
genomförda. 
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I insatsområde 6 är aktiviteten 6.2.1 genomförda. 

I insatsområde 7 är aktiviteterna 7.1, 7.1.3, och 7.1.11 genomförda. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse utvecklingschef 2023-06-12 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  

17



  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

 2023-06-20 

 

1 (4)

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

KSAU § 150/2023 Diarienummer 2023/84 

Svar på remiss Boverkets förslag till 
föreskrifter om översiktsplan 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att anta miljö- och byggnadsnämndens yttrande 
enligt ärendebeskrivningen nedan, som bland annat innebär att miljö- och 
byggnadsnämnden är positiva till arbetet för en obruten digital 
samhällsbyggnadsprocess och ser flera fördelar med en standardisering av 
översiktsplaners innehåll. 

Sammanfattning 
Miljö- och byggnadsnämnden har överlämnat förslag till svar på Boverkets 
föreslag till föreskrifter om översiktsplan med konsekvensutredning. 

Ärendebeskrivning 
Boverket har skickat Boverkets föreslag till föreskrifter om översiktsplan 
med konsekvensutredning på remiss. Boverket har tagit fram ett förslag till 
föreskrifter för översiktsplan som preciserar kraven i 2 kap. 5c § plan- och 
byggförordningen (2011:338), PBF. Föreskrifterna ska stötta kommuner i 
hur de ska uppfylla kraven. Föreskrifterna innehåller regler om hur 
informationen i en digital översiktsplan ska definieras och identifieras. 
Yttrande på remissen ska vara Boverket tillhanda senast den 25 augusti 
2023. 

Arbetsutskottet beslutade § 90/2023 att remittera remissen till miljö- och 
byggnadsnämnden. 
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Miljö- och byggnadsnämnden beslutade § 101/2023 att överlämna 
remissynpunkterna till kommunstyrelsen för vidare hantering enligt 
Boverkets instruktioner. 

Miljö- och byggnadsnämnden är positiva till arbetet för en obruten digital 
samhällsbyggnadsprocess och ser flera fördelar med en standardisering av 
översiktsplaners innehåll. 

För en ökad standardisering och framtida lagkrav upplever nämnden att det 
krävs tydligare vägledning i hur digitala översiktsplaner ska visualiseras, 
både i form av symbologi och färgsättning samt hur textinformation lagrad i 
attribut bäst tillgängliggörs. Informationen i översiktsplaner behöver vara 
läsbar för ett stort antal målgrupper, däribland myndigheter, tjänstepersoner, 
näringsliv och invånare. Dessa målgrupper, och olika indelningar i 
respektive grupp, har vitt skilda förutsättningar och kunskapsbaser kring 
översiktsplanering. Hur informationen tillgängliggörs behöver därför vara 
väl genomtänkt för att säkerställa inkludering av olika parter. Nämnden vill 
därför starkt lyfta önskemål om tydligare krav eller vägledning kring hur 
digitala översiktsplaner ska tillgängliggöras för att säkerställa en likvärdig 
och inkluderande samhällsplanering. Nämnden ser en risk i att kommuner 
med färre egna resurser i form av personal och-/eller kompetens blir 
beroende av externa aktörer för att säkerställa tillgång till verktyg som gör 
översiktsplanen läsbar. 

Avseende mark- och vattenanvändningen är bilden att ÖP-modellen 2.1 var 
av en mer generell karaktär med få huvudkategorier som sedan kunde 
specificeras i flera olika underkategorier. Den modell som presenteras i 
remissen ses som motsatsen med enbart "fristående" kategorier. Nämnden 
ställer sig frågande till hur detaljerad en översiktsplan ska vara i relation till 
en detaljplan och även hur översiktsplanens innehåll bäst ska visualiseras 
och tillgängliggöras i relation till mängden geografisk information. Ett 
mellanting mellan 2.1 och 3.0 kan vara lämpligare för att översiktligt visa 
huvuddragen av mark- och vattenanvändningen som sedan ges möjlighet att 
specificera användningen för olika områden på ett sätt som fortfarande är 
sökbart. Det är också svårt att greppa hur generell information, som 
exempelvis mål, strategier och generella ställningstaganden, ska redogöras 
och läsas. 
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En översiktsplan kan ha en varierande funktion och vikt i olika kommuner, 
det är viktigt att föreskrifterna ger ett stöd och passande tillämpning i de 
olika fallen. Behovet av flexibilitet i användningen av översiktsplaner kan 
vara olika för kommuner beroende på exempelvis bebyggelsetryck, 
geografisk yta, invånarantal, demografi och plats i landet. För vissa 
kommuner agerar översiktsplanen mer som vision och igångsättare för 
kommunala projekt medan för andra kommuner kan värdet ligga i 
handläggning och navigering av inkomna ärenden. 

Slutligen reflekterar nämnden över hur föreskrifterna främst medför 
nationella fördelar i de fall kommuner gör liknande bedömningar. Det anses 
som viktigt att föreskrifterna ska vara tillämpbara över hela landet och 
kunna tolkas likvärdigt oavsett var i landet en befinner sig. Några av de 
begrepp som vi bedömer kan komma att tolkas olika i olika kommuner är 
följande: 

- Stadsbygd: Begreppet stad är inte tydligt definierat, det kan te sig 
självklart i en större stad, som exempelvis Linköping, men i en 
kommun där centralorten knappt har stadskaraktär (exempelvis 
centralorter med 5 000 invånare eller färre) riskerar begreppet bli 
missvisande. Vad som bedöms vara en "större" respektive "mindre" 
tätort kan också variera mellan olika kommuner. 

- Stadsnära landsbygd: Begreppet kan i vissa fall tolkas som glesbygd 
nära ett samhälle och andra fall tolkas som ett mindre samhälle. Hur 
begreppet ska tolkas behöver förtydligas för att undvika risken att 
olika kommuner gör olika bedömning. Finns det någon tanke kring 
begreppet "nära" i stadsnära landsbygd, hur nära är nära? Även här 
är referensramarna olika i olika kommuner. 

- Skogsbygd/skogsbruk respektive jordbruksbygd/jordbruk. 

- Bostäder och bostadsbebyggelse: Skillnaden mellan dessa bedöms 
som låg och risken att de blandas ihop som hög, vad är syftet med att 
specificera på denna nivå? 

Beslutsunderlag 
Missiv och remiss Boverkets föreslag till föreskrifter om översiktsplan med 
konsekvensutredning 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott § 90/2023 

Miljö- och byggnadsnämnden § 101/2023 

Skickas till 
Boverket 

Miljö- och byggnadsnämnden för kännedom  
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KSAU § 151/2023 Diarienummer 2023/121 

Skrivelse från Jimmy Loord, KD om 
behov av förarbete för kommande 
investeringar i säkra skolvägar för 
barn även utanför Hultsfreds tätort 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att remittera skrivelsen till Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund för att återkomma till arbetsutskottet med förslag 
till svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
En skrivelse har inkommit om behov av förarbete för kommande 
investeringar i säkra skolvägar. 

Ärendebeskrivning 
Jimmy Loord, KD har översänt en skrivelse om behov av förarbete för 
kommande investeringar i säkra skolvägar för barn även utanför Hultsfreds 
kommun enligt nedan: 

”Nyligen har vi tagit emot en remissversion av Trafikplan Hultsfreds 
kommun som ÖSK och Miljö- och byggnadsförvaltningen tagit fram. Det är 
ett bra dokument som ger oss en bra bild av behov av åtgärder för att skapa 
en säker trafik. Tyngdpunkten i dokumentet handlar om att skapa 
förutsättningar för att färre resor ska behöva göras med bil och fler resor 
med cykel eller gåendes. Fokus ligger också på att skapa trygghet i trafiken 
vilket såklart är något som jag tillstyrker. 
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Det finns dock en brist i dokumentet. Med rubriken ”Trafikplan Hultsfreds 
kommun” så återfinns bara planer för Hultsfreds tätort.  Hultsfreds kommun 
är större än så. På några platser utanför Hultsfreds tätort återfinns 
fortfarande riktigt otrygga skolvägar där barn tvingas ut på vägar där de med 
sina cyklar får trängas med fortkörande tung trafik. Tyvärr nämns inte detta 
med ett ord. Det återfinns heller inga kartbilder med åtgärder för dessa stråk. 
Välvilligt kan man tolka att delmål om att bygga cykelparkeringar vid 
skolorna, cykellekplats samt att utbilda lågstadieelever i trafiksäkerhet 
skulle kunna gälla hela kommunen. I det fallet blir dock bristen i 
dokumentet än mer påtagligt, den att man utelämnar den mest 
grundläggande faktorn för trafiksäkerhet och ökat användande av cykel, 
nämligen trygga cykelvägar till skolan. 

En grundläggande princip för varje kommun är att göra sitt yttersta för att 
våra barn och unga ska få en trygg skolgång. Den tryggheten innefattar även 
att kunna ta sig till och från skolan på ett tryggt sätt. Skolvägen är viktig i 
barnets och elevens vardag och för dess utveckling till att självständigt 
kunna röra sig i trafiken och samhället. På de flesta håll i kommunen så kan 
vi idag tillgodose detta behov men inte överallt.  

Ett stråk som pekats ut som en farlig skolväg är den mellan Tulunda och 
Mörlunda. Barnkullen i Tulunda är numera stor och under fortsatt tillväxt. 
Stråket har lyfts vid flera tillfällen i debatten och den verkar också ha 
förutsättningar att komma med i kommunens kommande cykelplan. 
Investeringskostnaden bör inte bli så omfattande då det finns befintliga 
mindre vägar man kan nyttja.  

Väl medveten om hur en budgetprocess ser ut så vill jag med denna 
skrivelse be kommunstyrelsen vara förutseende och redan nu inleda ett 
förarbete för att beräkna kostnaderna för en säker skolväg mellan Tulunda 
och Mörlunda. För att omfamna Trafikplanens hela ambition om ökat 
cyklande generellt bör man också titta på kostnaden att förlänga sträckan till 
Tigerstad vägskäl. Dessa två kalkyler skulle bidra till bättre 
planeringsförutsättningar och hjälp till kommande prioriteringar i 
budgetarbetet.” 

Beslutsunderlag 
Skrivelse från Jimmy Loord, KD 2023-06-08 
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Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund  
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KSAU § 152/2023  

Information kring vindkraftsetablering 
- BayWa r.e. 

Beslut 
Arbetsutskottet har tagit emot informationen. 

Ärendebeskrivning 
På dagens sammanträde informerar representanter från BayWa r.e. om 
planer kring vindkraftsetablering i området Ryningsnäs. 
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KSAU § 153/2023 Diarienummer 2023/8 

Anmälningsärenden 
1. Protokoll Kommunförbundet Kalmar län 2023-06-08 
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KSAU § 154/2023 Diarienummer 2023/120 

Svar på remiss förslag om 
nedläggning av del av Trafikverkets 
järnvägsnät på sträckan Kvillsfors - 
Järnforsen 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att avstå från att lämna yttrande på remissen. 

Sammanfattning 
Svar på Trafikverkets remiss förslag om nedläggning av del av 
Trafikverkets järnvägsnät på sträckan Kvillsfors – Järnforsen. 

Ärendebeskrivning 
Trafikverket har översänt förslag om nedläggning av del av Trafikverkets 
järnvägsnät på sträckan Kvillsfors – Järnforsen på remiss. Yttrande på 
remissen ska vara Trafikverket tillhanda senast den 23 augusti 2023. 

Sträckan Kvillsfors – Järnforsen är en del av bandel 872. Bandelen kan 
delas in i två sträckor, Vetlanda – Kvillsfors och vidare upp till Pauliström, 
och sidospåret Kvillsfors – Järnforsen. Sträckan Kvillsfors – Järnforsen har 
periodvis sedan år 2000 trafikerats av enstaka godståg. 

2016-06-21 fattades beslut om att upphöra med underhåll mellan Kvillsfors 
och Järnforsen och därmed inleddes en period på över tre år där banan har 
legat i träda fram till dagens datum. Standarden på anläggningen är dålig 
och den bedöms inte kunna användas utan omfattande upprustning. 
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Spåret bedöms inte behövas vare sig nu eller på lång sikt för Trafikverkets 
eller någon annan parts behov och ingen upprustning av sträckan planeras 
av Trafikverket. 

Arbetsutskottet beslutade § 139/2023 att remittera remissen till Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund för att återkomma till arbetsutskottet 
med yttrande eller förslag om att avstå detta. 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund har lämnat förslag på att avstå 
från att lämna yttrande på remissen. 

Beslutsunderlag 
Remiss förslag om nedläggning av del av Trafikverkets järnvägsnät på 
sträckan Kvillsfors – Järnforsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 139/2023 

Skickas till 
Trafikverket 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund för kännedom  
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KSAU § 155/2023 Diarienummer 2023/128 

Driftsbidrag till livsmedelsbutik i 
Järnforsen 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att bevilja ett engångsbidrag på 200 000kr till 
etableringen av en livsmedelsbutik i Järnforsen. Finansiering sker ifrån 
utvecklingskontorets utvecklingsmedel. 

Vidare beslutas att kommunchefen får i uppdrag att slutligt verkställa 
utbetalningen till Järnforsens Utveckling ekonomisk förening som bildats 
för att stödja tillkomsten av livsmedelsbutiken alternativt till den 
entreprenör som ska drifta livsmedelsbutiken. 

Sammanfattning 
Järnforsens Utveckling ekonomisk förening har nyligen bildats i Järnforsen 
där lokala företag gått samman för att bland annat stödja etableringen av en 
livsmedelsbutik. Flera lokala företag och andra aktörer kommer också att 
stödja tillkomsten av en ny livsmedelsbutik i Järnforsen. 

Förslag finns ifrån Utvecklingskontoret att Hultsfreds kommun ska stödja 
tillkomsten av en livsmedelsbutik i Järnforsen. Föreslaget kommunalt stöd 
är 200 000kr i engångsbidrag. 

Ärendebeskrivning 
Projektet ”Hultsfreds kommun Makeover” syftar till att försköna den fysiska 
miljön i kommunens olika orter, genom dialog med de som bor och verkar 
på orten. De som bor på orten har haft möjlighet att lämna förslag och tycka 
till. En gemensam ortspromenad har också givit möjlighet att lämna förslag. 

29



  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

 2023-06-20 

 

2 (3)

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Till sist mynnar processen ut i förbättringsförslag som genomförs på orten. 
Förslagen ska vara till nytta för allmänheten och försköna den aktuella orten 
och/eller göra den tryggare och trivsammare. Förslaget ska stärka 
framtidstro och identitet hos de som bor på orten, och gärna förstärka ortens 
varumärke för besökare. 

Järnforsen är en av orterna där ”make over-projektet” pågår. Järnforsen har 
ett rikt näringsliv med mer än 400 arbetstillfällen. 

Järnforsen bör kunna hålla en servicenivå till alla företag, de anställda och 
invånarna som gör att samhället fortsätter att utvecklas och frodas. 

För att nå denna servicenivå är en livsmedelsbutik på orten en mycket viktig 
faktor.  En butik med generösa öppettider (obemannad) för bland annat de 
som jobbar skift på företagen.  

En ekonomisk förening har nyligen bildats i Järnforsen där lokala företag 
gått samman för att stödja och verka för en utveckling av Järnforsen. Som 
en av sina första uppgifter har man valt att stödja etableringen av en 
livsmedelsbutik. Flera lokala företag och andra aktörer kommer också att 
stödja tillkomsten av en ny livsmedelsbutik i Järnforsen. 

Butiken som under vissa tider kommer att vara bemannad och i framtiden 
även serva med paketutlämning. 

Förslag finns ifrån utvecklingskontoret att Hultsfreds kommun ska stödja 
detta initiativ med 200 000kr i engångsbidrag. 

Av kommunstyrelsens delegationsordning framgår att åtaganden för att 
främja allmän näringslivsutveckling, företagsetableringar och 
arbetskraftsrekrytering inom ramen för fastställd budget kan beslutas upp till 
tre prisbasbelopp av kommunchefen för vart fall. Arbetsutskottet för belopp 
därutöver. Föreslaget beloppet överstiger tre prisbaselopp. 

Att ge stöd till enskilda näringsidkare är lagligt endast om synnerliga 
skäl finns 
I kommunallagen 2 kap. 8 § 2 st. nämns att kommunen kan stödja enskilda 
näringsidkare om kommunen kan visa synnerliga skäl 

”8 §   Kommuner och regioner får genomföra åtgärder för att allmänt 
främja näringslivet i kommunen eller regionen. 
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Individuellt inriktat stöd till enskilda näringsidkare får lämnas endast om 
det finns synnerliga skäl för det. 
Lag (2019:835).” 

I 2 kap. 8 § första stycket KL behandlas allmänt näringsfrämjande åtgärder, 
vilket traditionellt har varit markupplåtelser och kommunalteknisk service 
till företagen, allmäninriktade åtgärder för att tillgodose näringslivets behov 
av lokaler samt engagemang i mässor och liknande. I andra stycket 
behandlas individuellt inriktat stöd till enskilda näringsidkare, vilket endast 
får lämnas om det finns synnerliga skäl. I allmänhet är det en restriktiv syn 
på vad synnerliga skäl innefattar. Det skulle exempelvis kunna tänkas vara 
synnerliga skäl att lämna bidrag till mataffär eller en bensinstation för att 
kunna ge kommunmedlemmarna den grundläggande servicen (se till 
exempel RÅ 1970 C 260). 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kommunchef 2023-07-03 

Skickas till 
Ekonomikontoret 

Kommunchefen 

Järnforsens Utveckling ekonomisk förening 
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